



PRIORITIES COMMITTEE AGENDA

to be held on
Wednesday, September 28, 2005
at
7:00 p.m.

**Councillor
Frances Caldarelli
Chair**



**Councillor
André Rivest
Vice-Chair**



***THIRTY-THIRD MEETING OF THE PRIORITIES COMMITTEE
TO BE HELD ON WEDNESDAY, SEPTEMBER 28, 2005 AT 7:00 P.M.
IN THE COUNCIL CHAMBER, TOM DAVIES SQUARE***

COUNCILLOR CALDARELLI, CHAIR

(PLEASE ENSURE CELL PHONES AND PAGERS ARE TURNED OFF)

The Council Chamber of Tom Davies Square is wheelchair accessible. Please speak to the City Clerk prior to the meeting if you require a hearing amplification device. Persons requiring assistance are requested to contact the City Clerk's Office at least 24 hours in advance of the meeting if special arrangements are required. Please call (705) 671-2489, extension 2471. Telecommunications Device for the Deaf (TTY) (705) 688-3919. Copies of Agendas can be viewed on the City's web site at www.greatersudbury.ca.

1. Declarations of Pecuniary Interest

***ANY ITEMS NOT DEALT WITH BY THE ADJOURNMENT HOUR OF
10:00 P.M. WILL BE CARRIED OVER TO THE OCTOBER 12, 2005
MEETING OF THE PRIORITIES COMMITTEE.***

PRESENTATIONS/DELEGATIONS

PAGE NO.

2. Presentation from Municipal Property Assessment Corporation (MPAC), a non-profit corporation providing assessment information to Ontario Municipalities, regarding New Assessment Notices.
(ELECTRONIC PRESENTATION) (FOR INFORMATION ONLY)
 - ▶ Ms. Mary Dawson Cole, Customer Service Manager, MPAC
 - ▶ Ms. Kim Pitura, Municipal Relations Representative, MPAC

3. Presentation from the Nickel District Conservation Authority regarding Watershed Management Program Overview. 1 - 16
(ELECTRONIC PRESENTATION) (FOR INFORMATION ONLY)
 - ▶ Councillor R. Bradley, Chairman, Nickel District Conservation Authority
 - ▶ Mr. Paul Sajatovic, Planner, Nickel District Conservation Authority

4. Report dated 2005-09-22, with attachments, from the General Manager of Community Development regarding Strategy for Emergency Shelters and Homelessness Initiatives. 17 - 41
(ELECTRONIC PRESENTATION)
 - ▶ Grace Kurke, President of the Board, Social Planning Council
 - ▶ Robert Keetch, Member of the Board of Directors, United Way Centraide Sudbury & District
 - ▶ Deborah Tincombe, Manager of Community Development & Social Policy

RECOMMENDATION: WHEREAS the per diem rates for emergency shelters and funding that is received from the Province for outreach and support services for homelessness is inadequate;

AND WHEREAS funding that has been provided through the Federal government's Supporting Community Partnerships Initiative (SCPI) and the City's Community Placement Target reserve (one-time Provincial funding) to sustain these services will end in 2005;

AND WHEREAS permanent, long-term funding that is required to sustain the continuum of emergency shelter and homelessness initiatives across the Province has not been identified or secured;

AND WHEREAS Council has recognized the need for the development of an affordable housing strategy;

THEREFORE BE IT RESOLVED THAT Council request that the Federal government extend its commitment to funding of the National Homelessness Initiative to enable the continuation of currently funded homelessness initiatives;

.../cont'd

4. Report dated 2005-09-22, with attachments, from the General Manager of Community Development regarding Strategy for Emergency Shelters and Homelessness Initiatives (continued):

17 - 41

RECOMMENDATION (continued): AND THAT Council request the Provincial government to increase per diems for emergency shelter beds;

AND THAT Council request that the Provincial and Federal Governments develop, in conjunction with municipalities, a multi-sectoral strategy to prevent homelessness;

AND THAT the City continue to encourage and support community partners in their efforts to attain long-term sustainability for programs that serve the homeless;

AND THAT Council establish a Community Solution Team to review the homelessness funding crisis, prioritize services and supports for the homeless and make recommendations than can be accommodated within existing funding and budgets;

AND THAT the recommendations of the Community Solution Team be presented to Priorities Committee on October 26, 2005.

5. Presentation from the Director of Citizen Services regarding an Update on the City of Greater Sudbury Cemeteries.

(ELECTRONIC PRESENTATION) (FOR INFORMATION ONLY)

- ▶ Ron Henderson, Director of Citizen Services

MANAGERS' REPORTS

{NONE}

CORRESPONDENCE - INFORMATION ONLY

{NONE}

ADJOURNMENT (10:00 P.M.) (RESOLUTION PREPARED)

{MAJORITY REQUIRED TO PROCEED PAST 10:00 P.M.}

2005-09-23

**COUNCILLOR CALDARELLI
CHAIR**

**CORRIE-JO CAPORALE
COUNCIL SECRETARY**

PRIORITIES (33RD) (2005-09-28)

-III-

DE LA **TRENTE-TROISIÈME RÉUNION** DU COMITÉ DES PRIORITÉS
QUI DOIT AVOIR LIEU LE **MERCREDI 28 SEPTEMBRE À 19 H**
DANS LA **SALLE DU CONSEIL**, PLACE TOM DAVIES

LA CONSEILLÈRE CALDARELLI, PRÉSIDENTE

**(VEUILLEZ ÉTEINDRE LES TÉLÉPHONES CELLULAIRES ET LES
TÉLÉAVERTISSEURS)**

La salle du Conseil de la Place Tom Davies est accessible en fauteuil roulant. Si vous désirez obtenir un appareil auditif, veuillez communiquer avec le greffier municipal, avant la réunion. Les personnes qui prévoient avoir besoin d'aide doivent s'adresser au bureau du greffier municipal au moins 24 heures avant la réunion aux fins de dispositions spéciales. Veuillez composer le (705) 671-2489, poste 2471; appareils de télécommunications pour les malentendants (ATS) (705) 688-3919. Vous pouvez consulter l'ordre du jour au site Web de la Ville à l'adresse www.grandsudbury.ca.

1. Déclarations d'intérêt pécuniaire

**TOUTE QUESTION N'AYANT PAS ÉTÉ RÉGLÉE AVANT L'HEURE DE
CLÔTURE DE 22 H SERA REPORTÉE À LA RÉUNION DU 12
OCTOBRE 2005 DU COMITÉ DES PRIORITÉS.**

{AUCUNE}

PRÉSENTATIONS / DÉLÉGATIONS

2. Présentation de la Société d'évaluation foncière des municipalités (MPAC), société sans but lucratif offrant des renseignements aux municipalités de l'Ontario, au sujet des nouveaux avis d'évaluation
(PRÉSENTATION ÉLECTRONIQUE)(À TITRE DE RENSEIGNEMENT SEULEMENT)
 - ▶ Mme Mary Dawson Cole, directrice du service à la clientèle de la MPAC
 - ▶ Mme Kim Pitura, représentante des relations avec les municipalités de la MPAC

3. Présentation de l'Office de protection de la nature du district du Nickel au sujet d'un aperçu du programme d'aménagement des bassins hydrologiques. **1 - 16**
(PRÉSENTATION ÉLECTRONIQUE)(À TITRE DE RENSEIGNEMENT SEULEMENT)
 - ▶ Le conseiller R. Bradley, président de l'Office de conservation de la nature du district du Nickel
 - ▶ M. Paul Sajatovic, planificateur de l'Office de conservation de la nature du district du Nickel

4. Rapport daté du 22 septembre 2005, accompagné de pièces jointes, de la directrice générale des Services de développement communautaire au sujet des initiatives en vertu de la stratégie pour les refuges d'urgence et le sans-abrisme **17 - 41**
(PRÉSENTATION ÉLECTRONIQUE)
 - ▶ Grace Kurke, présidente du Conseil de planification sociale
 - ▶ Robert Keetch, membre du Conseil d'administration de United Way Centraide Sudbury & District
 - ▶ Deborah Tincombe, gestionnaire du Développement communautaire et de la Politique sociale

RECOMMANDATION : ATTENDU QUE les taux journaliers pour les refuges d'urgence et le financement qui sont reçus du gouvernement provincial pour les services d'approche et de soutien au sujet du sans-abrisme sont insuffisants;

ATTENDU QUE le financement qui a été fourni par l'entremise de l'Initiative de partenariats en action communautaire (IPAC) du gouvernement fédéral et de la réserve Placements communautaires ciblés de la Ville (financement ponctuel provincial) pour soutenir ces services prendront fin en 2005;

ATTENDU QU'UN financement permanent à long terme qui est nécessaire afin de soutenir le continuum des initiatives quant aux refuges d'urgence et au sans-abrisme dans toute la province n'a pas été déterminé ni obtenu;

.../suite

4. Rapport daté du 22 septembre 2005, accompagné de pièces jointes, de la directrice générale des Services de développement communautaire au sujet des initiatives en vertu de la stratégie pour les refuges d'urgence et le sans-abrisme (suite): **17 - 41**

RECOMMANDATION (suite) :ATTENDU QUE le Conseil a reconnu le besoin de l'élaboration d'une stratégie de logement abordable;

IL EST RÉSOLU QUE le Conseil demande au gouvernement fédéral de prolonger son engagement de financement de l'Initiative nationale pour les sans-abris afin de permettre la poursuite des initiatives quant au sans-abrisme financées à l'heure actuelle;

ET QUE le Conseil demande au gouvernement provincial d'augmenter les allocations journalières pour lits de refuge d'urgence;

ET QUE le Conseil demande aux gouvernements provincial et fédéral d'élaborer, conjointement avec les municipalités, une stratégie multisectorielle afin de prévenir le sans-abrisme;

ET QUE la Ville continue d'encourager et de soutenir les partenaires communautaires dans leurs efforts afin de parvenir à une viabilité à long terme quant aux programmes à l'intention des sans-abris;

ET QUE le Conseil crée une équipe de solutions communautaires afin de se pencher sur la crise du financement en matière de sans-abrisme, d'établir l'ordre de priorité des services et des soutiens à l'intention des sans-abris et de faire des recommandations qui pourraient se réaliser à même le financement et les budgets existants;

ET QUE les recommandations de l'équipe de solutions communautaires soient présentées au Comité des priorités le 26 octobre 2005.

5. Présentation du directeur des Services aux citoyens au sujet d'un compte rendu sur les cimetières de la Ville du Grand Sudbury
(PRÉSENTATION ÉLECTRONIQUE)(À TITRE DE RENSEIGNEMENT SEULEMENT)
- Ron Henderson, directeur des Services aux citoyens

{AUCUN}

CORRESPONDANCE À TITRE DE RENSEIGNEMENTS SEULEMENT

{AUCUNE}

LEVÉE DE LA SÉANCE À 22 H (RÉSOLUTION PRÉPARÉE)

{LA MAJORITÉ EST REQUISE POUR POURSUIVRE LA RÉUNION APRÈS 22 H.}

LE 23 SEPTEMBRE 2005

FRANCES CALDARELLI, CONSEILLÈRE
PRÉSIDENTE DU COMITÉ

CORRIE-JO CAPORALE,
SECRÉTAIRE DU CONSEIL